
A la gent del Barri Castell ... 

Hola a tots novament i, ara, després de les Eleccions d'Alcalde de Barri en que, pel vot de la majoria (66 
persones de Castell) torno a ser el vostre Alcalde, en primer lloc, us vull donar les gràcies a tots els que m'heu votat 
i, també, als 14 que no ho heu fet i que heu cregut que seria millor per defensar els interessos del Barri una persona 
que ni és d'aquí, ni viu aquí, ni coneix els nostres costums i els nostres problemes ... 

l lamento la mala informació que de mi alguns van donar, ara fa quatre anys, a les anteriors. eleccions 
d'alcalde de Barri i que, pot ser, va fer que no surtigués elegit Alcalde. Aquests quatre anys passats han servit per 
a que la gent haigue pogut vare com han anat totes les coses i que les mentires que sobre mi es van dir en relació 
a "les festes" i "els diners", ara s'han tornat en contra dels qui les van dir. l que ningú es fa ric dels diners de les 
festes. l que gràcies que es puguen anar fent les Festes com fins ara però, si pot ser, sense perdre els diners que 
els últims anys s'han perdut i, sobretot, donant més informació i transparència a la gent del Barri de la que ara s'ha 
donat. 

Repeteixo, gràcies a tots els qui m'heu donat la confiança de tornar a ser el vostre alcalde i espero no 
defraudar-vos, amb el vostre ajut i les vostres idees. Espero comptar també amb l'ajut de l'equip de govern de 
l'ajuntament d'Ulldecona i estic segur, també, de tindre el dels membres del Grup socialista ·i, en especial, el treball 
i l'experiència de Jaume Antich, com sempre. 

També us vull recordar que el diumenge 17 d'octubre tots tenim que anar a votar i us demano que ho feu 
per Pasqual Maragall, igual com heu fet a les eleccions d'aquí del Barri, demostrant que tenim les idees molt clares 
i que, com molta gent de Catalunya, aquí també volem un canvi a la Presidència de la Generalitat que, sense cap 
dubte, serà molt positiu per a la gent del nostre poble. 

Enrique Edo 

Carreres contra rellotge (2) 
Ja vam dir al número anterior de "la Rosa" el que 

havia passat, uns dies abans de les eleccions municipals, 
amb l'alquitranat d'alguns carrers que es van fer, sense 
aportar res els veïns, totalment a càrrec de l'ajuntament, 
causant una discriminació evident a tots els que sí que 
havien pagat quan se van alquitranar els seus carrers i 
que, per tant, en el futur seria molt difícil que algú 
acceptés tornar a pagar quan es parlés d'alquitranar 
carrers ... 

Doncs ja tenim la segona part: ara, dintre de les 
Festes Quinquennals (quina improvisació!) s'han 
enquitranat tots els carrers que faltaven a fer a la 
zona al voltant del Molí de l'oli. l que consti que feien 
molta falta (és veritat!). ¿Per què doncs es va iniciar 
un expedient de contribucions especials? 

Ara sí que és evident que, d'ara endavant, cap 
ciutadà d'Ulldecona ni dels seus barris acceptarà 
pagar per l'alquitranat del seu carrer. l, a més, tindrà 
tota la raó perfer-ho. La falta d'una política coherent 
i els clientelismes (per què, en realitat, són quatre els 
qui estiren cap a casa d'ells) estan portant al poble 
a una situació preocupant... 

Un grup 

Jaume Antich 
a la Diputació de Tarragona 

Després de les eleccions municipals, l'assemblea 
de regidors elegits en les llistes socialistes del partit 
judicial de Tortosa va elegir com a Diputats de la 
Diputació de Tarragona a Jaume Antich i a Maria José 
Beltran. 

Jaume Antich repeteix, doncs, com a Diputat 
provincial. 

Posteriorment, i per elecció entre els diputats del 
Grup Socialista, ha estat elegit com a President del 
Grup, i com a tal està exercint des d'aleshores. 

Gràcies al seu treball, en la passada legislatura, 
moltes de les Entitats d'Ulldecona van poder obtenir 
ajuts de la Diputació i algunes persones particulars van 
poder resoldre els seus problemes. També va servir de 
molt la seva insistència, sumada a les gestions de 
l'equip de govern municipal, per a que la Diputació 
comenci aviat les obres d'arranjament de dos carreteres 
molt importants per Ulldecona, la que va fins a l'ermita 
del Remei i la que va fins al Barri Castell. 
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. 
17 d'octubre: MARAGALL, PRESIDENT DE 
LA GENERALITAT! 

Van passar ja les Eleccions 
municipals del 13 de juny a -
Ulldecona, en les que novament els 
socialistes vam ser la ll ista 
guanyadora, però que també com la -
vegada passada una pacte "legal" 
entre els altres partits ens ha 
deixat a l'oposició. 

Malgrat això, natros 
seguim i seguirem treballant... 
donant suport a totes les 
propostes de l'equip de govern 
positives per Ulldecona i els 
Barris, però enfrontant-nos 
també a totes les que no 
considerem correcte~ (com ho 
hemfetamb"lossous", l'elecció 
dels alcaldes de barri i altres 
actituds autoritàries ... ). l, enca
ra que serveixen de molt poc, 
també presentarem les nostres 
propostes i alternatives (com la 
d'haverfet les passades Festes 
gratuïtes). 

l si durant la passada 
legislatura ja es va comprovar que, 
malgrat "l'autobomba" de l'equip de 
govern (i, en especial, de l'alcalde} 
el balanç de gestió no era massa -
satisfactori, ara, aquesta vegada, la 
situació comença a ser preocupant: 

Cadascú va a la seua, no existeix -
equip i tampoc hi ha cap líder. 
Els nous regidors de cultura i 
urbanisme estan fent bons als -
seus antecessors. 

lo que diu la gent... 
En lo que respecta a l'ajuntament, 
les passades Quinquennals van 
"fallar'' moltíssim. 
La relació amb les Entitats i grups 
és bastant negativa i certes 

actituds d'alguns membres són 
clarament autoritàries 
discriminatòries. 
La s ituació econòmica de 
l'ajuntament no és la que es pre
gona Oa en parlarem ... ) 
El tema del personal no es porta 
bé (places vacants, mala 
distribució, falta de policies ... ) 
No pot ser que mo,ltes de les 
llicències urbanistiques portin in
formes desfavorables. 

pro'curar la participació de la gent i 
una major informació i transparència. 

· Deixarem passar un temps més per 
veure si les coses es corregeixen ... 

Però és molt preocupant lo 
poc que li serveix a Ulldecona tindre 

un alcalde del mateix color de 
l'actual govern de la Generalitat 
(un exemple, per a les obres 
del Castell , l'ajuntament posa 
20 milions i la Generalitat 
només 5). l que no es parli de 
l'obra del desviament, que ja fa 
temps que hauria d'estarfeta ... 

l ara, el diumenge 17 
d'octubre tots ten im 
l'oportunitat de votar el millor 
candidat possible per a 
Catalunya: Pasqual Maragall, 
però que també serà el millor 
pel nostre poble, Ulldecona. 

·Amb Maragall a la 
Pres,idència de la Generalitat, 
tots en sortirem guanyant: 
-Tornarà la veu i el poder als 

territoris, instaurant les regions 
(una la de les Terres de l'Ebre), 
Traspassarà moltes 
competències i recursos als 
ajuntaments. 
Es faran més inversions i menys 
despesa ordinària. 

Pensa en lo millor per a 
Catalunya i per al nostre poble. 
l vota. 

Algunes decisions es prenen so
bre la marxa, sense l'estudi i la 
documentació adients. 
Respecte dels "nous sous" 
valdria la pena que escoltessin 

Malgrat tot això hi ha coses Jaume Antich Balada 
positives i, especialment, sembla 
que en algunes àrees es vol tornar a 
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Resultats eleccions municipals i europees del 13.6.99 
MUNICIPALS ULLDECONA 13.06.99 

1-1 1-2-A 1-2-B 2-1 22 - 3 1 - Total 
l Electors l 888 ! 829 935 562 642 486 

l 

l 4.343 l 

Votants i 675 669 762 463 525 348 3.442 
En blanc 7 Çi R A 4 8 44 i 
Nuls 13 10 5 4 6 - 38 l 
Vàlids 655 650 749 451 515 340 3.~~n 

PSC 222 235 256 143 163 147 1.166 
CiU 204 198 233 155 188 66 1.044 
PP 95 91 111 57 64 66 484 
UGI 88 80 105 42 51 49 415 
ERC 46 46 44 54 49 12 251 
Totals 655 650 749 451 515 340 3-.360 l 

EUROPEES ULLDECONA 13.06.99 

1-1 1-2-A 1 2 B - - 2 1 - 22 - 3 1 - T t l ºª Electors l 
! 845 829 934 562 642 486 4.298 

Votants 646 654 739 451 524 339 3.353 
Fn nl•=m~ 17 ?? 1 fi 11 f\ - 71 

Nuls 11 9 9 3 8 - 40 
Vàlirl~ 618 ~?~ 71" 437 "1 n 33A 3.242 
PSC 198 228 265 152 170 128 1.141 l 
CiU 173 165 185 107 159 57 846 l 
PP 158 140 171 97 107 105 778 l 

ERC 45 57 50 52 44 13 261 
Resta 44 33 44 28 30 26 205 
Totals 618 623 715 436 510 329 3.231 l 

Aquest és el resultat de les eleccions municipals i europees del diumenge 13 de juny de 1999 a Ulldecona. El 
PSC va estar el clar guanyador de les dos eleccions, si bé cal reconèixer que va perdre un regidor que va anar 
a CiU. 

Paraules del PSC ~n el Ple d'Ullde~ona (3.7.99) 
Bon dia a tothom. En nom del Grup socialista per conèixer la seva opinió i dialogar sobre les possibilitats 

felicitem, en primer lloc, a tots els regidors elegits el passat de fer un pacte per governar el nostre poble. Totes les 
13 de juny. Tots som representants de la voluntat popular reunions s'han celebrat a l'ajuntament i sempre hem 
i és un gran honor i deure, a la vegada, que hem de assistit dos representants de cada Grup. La primera va ser 
procurar correspondre lo millor possible. Estem segurs de amb ERC i, al plantejar-los un possible pacte, ells ens van 
que tots ho intentarem. dir que sempre havia de ser sense el PP. La segona va ser 

Una vegada més, el resultat de les eleccions amb UGI (independents) i els vam dir que, en el cas de que 
municipals a Ulldecona va ser que els socialistes fóssim pactéssim PSC+UG l+ERC, ells podrien tenir la 1 ªTinència 
la força més votada. Però, igual que fa quatre anys, un d'alcaldia, però ens van contestar que preferien que 
pacte "legal" (que no ètic) entre quatre partits (CiU, PP, natros arribéssim a un acord amb CiU i que ells ja se 
UGI i ERC) ha donat l'alcaldia, no al primer sinó, al segon sumarien. Tot seguit vam parlar amb CiU i, al plantejar-los 
partit més votat. Coses semblants, i algunes de signe ben el que ens havien dit UGI i ERC, ens van contestar que ells 
diferent, passaran avui a molts de pobles i ciutats, inclús volien l'alcaldia i que, per això, eren partidaris de repetir 
de les nostres comarques. Sembla que, ara, quan els el pacte amb els mateixos partits d'ara 
afecta a ells, alguns diuen que s'hauria de modificar la Llei (CiU+PP+UGl+ERC). Finalment vam parlar amb el PP i 
electoral per evitar coses com les que passen avui aqul ells ens van dir que, tot i que encara no els havien cridat 
per segona vegada ... Si s'ha de modificar, fem-ho, però no per negociar, ells creien que el pacte anterior es tornaria 
sols quan a uns els interessa. l que consti que natros a repetir. Veient les diferències que hi havia entre tots els 
sempre hem defensat que es modifiqui, per adaptar la Llei Grups, el PSC vam proposar per la Tele local de negociar 
a la voluntat de la gent... que vol que la llista més votada un Programa de govern pels quatre anys, elaborat a partir 
sigui la que tingui l'alcaldia. dels Programes dels 5 Partits Ga que hi ha moltes coses 

Complint el que dèiem en el nostre programa, comunes) i fer un repartiment de les tasques de govern 
aquesta vegada el PSC hem parlat amb els altres 4 Grups, d'acord amb els resultats: alcaldia per al PSC, i els quatre 

----------------------------...(1111)121~----------------------------

tinents d'alcalde, correlativan:ien~, per a CiU, PP, UGI i ERC. Evidentment el resultat d'avui demostra que la nostra 
proposta no ha estat ben acollida 1 que "el pacte dels mateixos", com algú ha dit a una ràdio de fora, segurament ja estava 
fet. .. 

. No és ara l'hora de jutjar ni criticar actuacions passades, però sí que en benefici de tots demanem que certes 
a~t1tuds pre~otents, o poc democràtiques i participatives, no tornin a produir-se en el nostre ajuntament. l ja que han 
triat un carni, el del pacte de 4 forces polítiques per dirigir el poble, creiem que no fora bo el repetir alguns espectacles 
de divisions i atacs personals, com els que han hagut aquests anys ... 

. _Senyor alcalde. Enhorabona, perquè és un gran honor ser alcalde d'este gran poble. A vostè i al seu equip els 
~1 oferim el nostre treball des del lloc al que, novament, ens han col·locat: l'oposició. Tindran el nostre suport (com l'han 
tingut estos quatre anys) en totes les coses que es facin bé i en benefici del poble. Però també farem les nostres 
propostes i intentarem modificar les seues que estimem millorables. l si alguna responsabilitat, com la de presidir l'ADF, 
ens toca a membres del nostre Grup, la seguirem fent activa i responsablement. Per això no entenem com alguna 
persona propera a vostès ha dit que "a este, Sans, l'hem de canviar de l'ADF". 

Acabem, en nom del Grup socialista i de tota la gent que ens dona suport, desitjant lo millor per Ulldecona i els 
seus Barris. 

Visca Ulldecona! Visca Catalunya! 

El govern municipal retira la meitat del Ple (12. 7 .99) 
Es va celebrar el primer Ple d'aquest mandat de l'ajuntament d'Ulldecona i, a més de l'aprovació de l'acta anterior 

i de la donació de compte del Decret sobre el cartipàs municipal, sols hi havia quatre punts a l'ordre del dia. Doncs 
bé, d'aquests quatre, dos es van retirar per l'alcalde després de les intervencions del portaveu socialista. 

Els que es van retirar són aquests: 
Delegació de competències del Ple en la comissió de govern i l'alcalde. 

l els motius són que es pretenia traspassar del Ple a la comissió de govern i a l'alcalde totes les competències 
que li queden al Ple i que són susceptibles de delegació. Van dir que ho volien estudiar millor. 

Relació de llocs de treball: modificació del personal eventual. 
Aquí el motiu és que la plaça de secretària de cultura se suprimeix i es vol crear una de tècnic de serveis 

municipals, però amb una retribució de més del doble, i com no hi havia l'informe de l'interventor sobre la consignació 
pressupostària es va haver de retirar. 

Els altres dos punts eren: 
Nomenament de representants de l'ajuntament en órgans col·legiats. 

Aquest punt es va aprovar amb l'abstenció del PSC. 
Creació d'una Comissió informativa general permanent. 

El portaveu socialista va argumentar que no entenia com si es volia donar joc a l'oposició, tal i com alguns havien 
dit, ara es suprimien 5 de les 6 comissions existents. l, a més, que no es complia la nova Llei 11/99 que diu que "en 
els munic!pis de més de 5.000 habitants hi ha d'haver òrgans d'estudi, informe i seguiment..." i, per tant, si diu òrgans 
(en plural) han de ser almenys dos. Per això el PSC va votar en contra i ERC es va abstenir, aprovant-se amb els 
vots de la resta de l'equip de govern. 

· l pel que fa a l'aprovació de l'acta anterior, es va fer rectificar l'apartat on es recollia les paraules dites pel regidor 
d'ERC en el moment de prometre el càrrec i que el secretari no havia posat a l'acta, aprovant-se unànimement tant 
la rectificació com la resta de l'acta. 

Com una pregunta del públic, el portaveu socialista va demanar quan es farien les eleccions dels alcaldes de 
Barri i es va contestar que ràpidament. És bo saber això, davant dels rumòrs de què alguns pretenien nomenar-los 
a dit... 

Fort increment dels sous a l'ajuntament (16.8.99) 
Aquest, juntament amb la proposta del PSC de que les Festes Quinquennals siguin gratuïtes, van ser els temes 

"estrella" del Ple celebrat per l'ajuntament d'Ulldecona. En el primer, el dels sous dels membres del consistori, es va 
aprovar mantenir fins a final d'enguany els mateixos actuals: Alcalde, 75.000 al mes; Regidors de l'equip de govern 
de 25.000 a 50.000; Regidors de l'oposició, 5.000; i els Alcaldes de Barri, 10.000 ptes. l, a més, hi ha 5.000 ptes. per 
Ple, 6.000 per Comissió informativa i 4.000 per la de Govern. També els Grups municipals tindran 10.000 per Grup 
i 5.000 per cada regidor, tot això al mes. 

l, a partir de 1'1 de gener del 2000, aquests seran els sous: 
l'Alcalde, 160.000 al mes, 
Regidors de l'equip de govern, 80.000 al mes, 
Regidors de l'oposició, 10.000 al mes, . 
Alcaldes de Barri, 10.000 pessetes al mes. l tot lo demés, igual. 

El PSC va votar en contra i el portaveu va informar dels sous que cobra cada regidor de l'oposició a pobles 
governats per socialistes (50.000 a Roquetes i 110.000 a Tortosa) i, a més, va lamentar la discriminació que es fa als 



Barris, al no pujar-los gens lo sou als Alcaldes de Barri, ja que són los únics que es quedaran igual. 
Al punt de l'aprovació del Programa de les Festes Quinquennals, el PSC va presentar una esmena, recordant 

que l'any passat totes les Festes Majors van ser gratuïtes i que enguany els espectacles de les Quinquennals, segons 
diu la gent, "no són cap cosa de l'altre món" i que, per això es proposava que fossin gratuïtes com l'any passat. 
El PP va dir que estava a favor, però que per disciplina de "pacte" no ho votarien, rebutjant-se, per tant, l'esmena dels 
social istes que, després, s'abstingueren a l'aprovació del Programa. 

l respecte a l'elecció o nomenament a d it dels Alcaldes de Barri, anit se va saber que el dimarts, 24 d'agost, 
es celebrarà el Ple exigit pel PSC. Però el que van quedar molt clares són les posic ions de cada Grup. El PSC i ERC, 
defensant clarament el sistema de votació popular entre els veïns de cada Barri. El representant d'UGI dient que ell 
també vol que es faci així, però afegint un cert sistema de control de l'actuació dels alcaldes de Barri. El PP també va 
ser molt clar dient que ells estan en contra de la consulta popular, i que estes eleccions només porten enfrontaments 
als Barris. l en quan a CiU, l'Alcalde no s'aclareix: ell és qui les ha retardat, però ara no vol aparèixer al costat del PP .. . 

Dels altres punts de l'ordre del dia es van aprovar per unanimitat: 
Declaració institucional al funcionari Joaquim Gauxachs que es jubila, 
Sol·licitud de subvenció a la Generalitat per a una Depuradora, 
Modificació dels sous del personal laboral, 
Modificació d'un punt de les Normes subsidiàries referides al casc antic, 
2 punts en relació al Poligon industrial Sant Jordi, 
2 subvencions de la Diputació i del Consell per diferents obres i, també, l'acta anterior. 

l es van deixar sobre la taula una Moció sobre l'estació d'Ulldecona per consensuar-la abans i el nomenament 
de representants als Consells del cadastre. l en els altres tres punts el PSC ens vam abstenir: en les contribucions 
especials a Les Ventalles perquè no es va voler atendre la reclamació d'un veí, tot i reconeixent que tenia raó; en el 
de les clavegueres a Sant Joan del Pas, perquè van haver de reconèixer que no han parlat per a res ni amb l'alcalde 
de Barri ni amb els veïns i que no es fan els Rajolars; i en el d'una subvenció de la Generalitat per al Castell d'Ulldecona, 
perquè en contra del que s'havia dit de que donarien el 50%, ara només es reben 5 milions i els altres 20 els ha de posar 
l'ajuntament. 

4 hores de control a l'equip de govern (13·.9.99) 
S'aproven 3 Mocions urgents presentades pel PSC 

Es va estrenar a l'ajuntament d'Ulldecona 
l'aplicació de la nova Llei de Règim Local que obliga a 
incloure, en els Plens ordinaris, a més del donar comptes 
dels Decrets de l'alcalde i de les actes de la Comissió de 
govern i l'apartat de precs i preguntes, un nou Punt de 
control dels òrgans de govern municipal. El resultat va ser 
el rècord de duració d'un Ple a Ulldecona (4 hores). 

Ja tot va començar amb !'·aprovació de 
les actes dels Plens anteriors, que van ser qualificades per 
ERC com el pitjor intent de tergiversació del que havia 
passat i que, després d'obligar-les a rectificar totalment 
(tant en modificacions literals, com en incloure 
intervencions silenciades dels portaveus municipals) es 
van deixar per a que es rectifiquessin i tornessin a 
l'aprovació al proper Ple. 

El punt de donació de compte dels Decrets 
de l'alcalde i les comissions de govern va resultar el més 
llarg (però és que feia quasi sis mesos que no s'havien 
donat) i el PSC va fer un repàs exhaustiu de tots, al que 
finalment també es va sumar el representant d'ERC. Es 
va veure clarament que ni el propi alcalde (que els signa) 
ni alguns membres del govern, molts, no els coneixien, 
com, per exemple, que en unes properes oposicions els 
quatre membres de l'equip de govern que hi ha al Tribunal 
són els quatre regidors de CiU i no n'hi cap dels altres 
grups, cosa que no els va fer gens de gràcia. l en quant a 
les actes de les Comissions de govern, el més greu és que 
quasi la meitat de les obres que s'aproven tenen l'informe 
desfavorable del secretari. 

Tot seguit es van sotmetre a votació les 3 
Mocions del PSC següents: 

Afegir un punt "apartat de control" a l'ordre del dia dels 
Plens ordinaris, 
Informar d'urbanisme a tots els Grups municipals, i 
Aprovació de les normes de la consulta popular als 
Barris. 

La primera fa complir el que diu la Llei i es va 
aprovar per unanimitat. 

La segona bbligarà a que totes les obres 
que van a la comissió de govern passin abans per la 
Comissió informativa (on estan tots els Grups) i es va 
aprovar pel PSC, UGI i ERC (7), i amb el vot en contra de 
CiU i PP (6). 

La tercera, aprovada per unanimitat, obli
ga a l'alcalde a modificar el seu propi Decret on dictava les 
normes per a la consulta popular per a l'elecció dels 
Alcaldes de Barri, nomenant una Mesa formada per tots 
els Grups (i no, sols per un regidor de CiU, com ell volia) 
i a portar-ho després a l'aprovació del Ple. 

Després es va passar a l'apartat de control, on el 
PSC va suspendre a l'alcalde i als nous regidors de cultura 
i urbanisme (tots del CiU) i va donar un marge de confiança 
a la resta, felicitant inclús algunes iniciatives com la de 
més participació que vol aplicar ERC. Es van analitzar les 
passades Quinquennals i també altres actuacions. 

En el torn final d'intervencions del públic, van 
parlar en nom de les Entitats locals, criticant especialment 
al regidor de cultura, que va demostrar que no li va la 
democràcia i que no sap acceptar les crítiques. També es 
van veure les clares diferències que hi ha entre l'equip de 
govern. 

Guanya la democràcia als Barris d'Ulldecona! 
Diumenge 26 de setembre de 1999, es va celebrar al Barri Castell d'Ulldecona la votació pels veïns empadronats allí 

per elegir el seu alcalde de Barri entre els dos candidats presentats: 
MARC PORTERO ALEGRE, que tenia el suport del PP 
ENRIQUE EDO CASTELL, que tenia el del PSC. 
. _van presidi~ la Mesa funcionaris de l'ajuntament d'Ulldecona, formant part de la mateixa un regidor de cada Grup 

municipal (PSC, C1U, PP, UGI, ERC). Van votar un total de 81 persones, havent un vot en blanc i, per tant, dels 80 vots vàlids, 
14 (el 17 ,5%) van ser per a Marc Porte ro i 66 (el 82,5%) per a Enrique Edo. Enrique Edo ja va ser alcalde del Barri anteriorment 
(també per votació popular), del 1989 al 95, mentre l'alcaldia d'Ulldecona estava ocupada pel PSC. 

Als altres tres Barris, d'acord amb les normes aprovades pel Ple, no hi ha hagut votacions ja que, a cada Barri, sols s'ha 
presentat un únic candidat. l, per tant, han de ser nomenats com a alcaldes de Barri per l'Alcalde d'Ulldecona els següents 
candidats: • 

Als Valentins, J. VICTOR VALLS, que ja ha estat alcalde d'aquest Barri durant els quatre últims anys (i que al 1995 havia 
anat en la llista del PSC d'Ulldecona). 
A Sant Joan del Pas, ENRIQUE CASTELL, que és el més antic de tots ja que ho és des de 1979 en que es van fer les 
primers eleccions democràtiques (i que sempre ha anat en les llistes del PSC). 
A Les Ventalles, ANTONIO MOLINA, que també ho ha estat durant els últims quatre anys (i que no ha anat mai en cap 
llista). 

Però per arribar finalment a n'això (a haver de nomenar a algunes persones de les que ell no volia com a alcaldes de Barri), 
no li hagués calgut a l'alcalde d'Ulldecona muntar-se tot el número que ha muntat, demostrant el seu tarannà autoritari i poc 
democràtic (malgrat les apariències i les "bones paraules"), ja que entre CiU, el PP i la "col·laboració entusiasta" de l'actual 
secretari de l'ajuntament havien preparat tot un muntatge per acabar el sistema tradicional als Barris de la votació popular i 
substituir-lo pel del nomenament "a dif' per l'alcalde d'Ulldecona. 

Ara bé, si això ha resultat així ha segut gràcies a !'insistència del PSC i al suport dels regidors d'ERC i d'UGI. També 
l'informe de la Diputació de Tarragona va deixar en evidència al del secretari dient, clarament, que si bé era possible i legal lo 
que l'alcalde d'Ulldecona pretenia (nomenar-los a dit) també era igualment possible i legal l'altre sistema {el de la votació 
popular). 

Afortunadament s'han quedat al calaix propostes de reglaments de "participació", redactats pel secretari i defensats per 
l'alcalde, tan "democràtics", que prohibien que es poguessin presentara l'elecció per a alcaldes de Barri aquelles persones que 
haguessin anat a alguna de les llistes a les passades eleccions municipals. Pareix que a algunes persones els agradaria tornar 
als temps de Franca en que estava perseguit el posar-se "en politica" .. . 

Però, finalment, tot aquest malson ha passat: els veïns dels Barris (com els d'Ulldecona) han elegit directa i 
democràticament el seu alcalde de Barri (aquí no valen els pactes entre partits), s'ha demostrat que als Barris no estan massa 
contents de l'actuació de l'actual equip de govern ... i, el que és més important de tot, la democràcia novament ha guanyat als 
Barris d'Ulldecona!!! 

Fes.tes Quinquennals 
Felicitats a tot el poble i barris pel treball 

d'engalanament dels carrers, col·laboració d'un 90% dels 
ciutadans, amb molt de gust, que vol dir molta creativitat 
i, encara que els primers dies el temps no va acompanyar, 
les grans representants del poble que són les pubilles no 
han faltat a cap acte, fent bo aquell proverbi de "a mal 
temps, bona cara". Encara que el cansament i la son els hi 
pesés damunt d'elles mateixes, i el poble les va acompanyar 
en tot i per tot. 

Llàstima que en unes Quinquennals l'equip de 
govern no hagués organitzat millor aquests 1 O dies de 
Festes, per a no haver tingut tants ''fallos", i poder mostrar 
esta assignatura del bon saber fer a tot el públic, des dels 
més desconeguts que han vingut de visita al poble, fins als 
més propers als organitzadors. 

Als qui estem a l'oposició ens dol perquè, fent ús 
del nostre dret al "pataleo" vulgarment dit, en unes ocasions 
que no encertaven se'ls va avisar directament i, en altres, 
indirectament i després, quan no se'n fa cas, surt el que 
surt, i a ningú li agrada que se'l critique, però natros 
complim amb la nostra obligació - difícil treball, però que 
ja en portem quatre i anem pel cinquè any -, això sí, 
contents de portar este gran treball pel bé d'un poble, i 

sense que tinguéssim ni haguéssim tingut un sou a finals 
.de mes. 

Durant el Ple del 13 de setembre a l'equip de 
govern no els van agradar les critiques que els vam fer, 
però haurien de pensar, comprendre i anar aprenent a 
maleir les crítiqu~s en privat, tot sol a casa seva o en 
família, per no haver estat a l'altura de les circumstàncies, 
i després sortir al carrer demostrant que sap encaixar les 
crítiques pels seus errors comesos i agrair a l'oposició que 
li ha ensenyat el camí més recte i més pla per al bé del 
poble, podent així rectificar a temps i justificar millor lo que 
cobren; i a anar en compte amb alguns que els rodegen i 
no fan més que alabar-los, estos són els vertaders "pilotes 
o pilotetes" (que són els qu 3 abunden al costat dels qui 
manen, per vore en què es poden aprofitar). 

"Cuidada", senyors, de no fer prevalèixer els 
interessos partidistes i els propis per damunt dels interessos 
generals del poble i dels seus ciutadans. Tant si val que 
sigue al poble com als barris les injustícies deixen rastre 
per a que la història les pugue jutjar a ·tot temps i en tot 
moment, perquè per anys que passen l'empastrada (per 
no dir, la c ... ) allí ha quedat, a vistes de tothom i amb tota 
la seva mala olor. 
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Els favoritismes són una lacra dins de la societat, 
que resseca tot intent d'organització de cara a la ciutadania 
per la falta de prevenció i el tindre que improvisar en tot 
moment, perquè si a uns se'ls afavoreix a uns altres se'ls 
posen entrebancs o se'ls "para la cameta", com vulgarment 
es diu. 

La lluita pel poder assoleix en ocasions una imatge 
detestable per la falta de professionalitat dels qui governen, 
no arribant ni a aficionats, per això tot es decanta cap a 
personalismes rastrers. És una vertadera llàstima perquè 
tots els moments són bons i no es deuen deixar perdre, per 
les grans necessitats que tenim al poble d'exposar i 
debatre criteris sobre qüestions tant cabdals com les 
relacionades amb l'aprofitament dels àmbits d'Ulldecona, 
per a la creació de riquesa, amb tot el que tenim dins del 
nucli del poble i del terme municipal. Quan es governa s'ha 
d'anar pel davant dels aconteixements, pel que pugui 
passar, i les idees han de ser clares per a que no hi hagi 
dubtes de cap mena i tothom pugui lluitar, en la parat que 
li pertoque, dins del poble i per al poble, amb tots els seus 
seguidors, buscant cada un per la seva línia; que no es 
dispersen els esforços fets per tots i fer créixer esta riquesa 
que parlàvem per a millor benestar, pensant sempre que 
els que vinguen al darrera nostre puguin gaudir-ne en el 
seu futur. 

L'equip de govern i l'oposició és com si féssim una 
carrera, però amb desavantatge per als segons, per que 
per a l'oposició és una carrera compartida buscant que es 
governi millor i ho tenim que fer sols amb el nostre treball 
i la lluita diària per corregir el que està malament. Per als 
primers és aquella dita: quants menys serem, a més tocarem. 

Passa ja de quatre anys que convivim junts, 
buscant realitats, perquè el nostre grup és així d'ambiciós, 
busquem realitats en les nostre idees que configúriguen 
dins de tots, per donar la força necessària pel creixement 
i benestar del poble que vivim, buscant una sàvia nova, 

més sòlida, que ens acompanye en esta carrera del bon 
governar, i que, a mesura que passa el temps, no perd sinó 
que es fa més emocionant, més sensible i, goso a dir, que 
inclús més necessària per a la nostra tranquil·litat de 
consciència, perquè encara que ens tenen a l'oposició i 
lligats de peus i mans, ens sentim responsables de què, 
podent aportar idees, ens quedéssim amb els braços 
creuats. 

La història, esperem que, ens sabrà jutjar: difícil 
treball, no volem que sigui lo que va dir Garcia Lorca que 
s'enfonsaven els vaixells perquè poguessin ser contemplats. 
El nostre gra d'arena el portarem fins a l'últim moment i així 
mirarem de poder pal·liar este desgovern actual , manifestat 
de forma constant en indecisions que, a mesura que passa 
el temps, pareix que encara segueixin augmentant. 

Senyors, el més important és aportar idees, siguen 
de qui siguen, mentre siguen idees renovadores, posar-les 
a la pràctica pel o pels que més entenen en la matèria, 
perquè és allò que es diu: plantes un arbre i després sorgeix 
un bosc. Potser la idea és revolucionària, però potser 
també és lo que necessitem, per no perdre quatre anys 
més. Si volem un progrés de tot el poble, es té que repartir 
molt bé el treball, perquè les partides d'escacs les guanyen 
aquells que saben jugar millor i conservar les fitxes -
persones - per al bé de tothom (¿com ho diríem?) saber 
conservar l'escala de valors de les persones per tirar 
endavant quantes més idees a la pràctica millor, i remuntar 
un poble, sense pressa, però sense pausa, tal com diu 
aquell acudit vaig a poc a poc, perquè porto molta pressa. 

Es tindria que reflexionar molt bé, mirar tots els 
indicadors i donar molta importància a tot el que tenim i 
diem. Pensem que estem a un pas del nou mil·lenni. 
Entrem-hi segurs del que fem, perquè sigui un èxit compartit 
entre tots. La unió fa la força! 

Pere Sans Arasa 

Ens tornem a retrobar 
Ha passat prou temps per a que ens ·· tornéssim a 

retrobar mitjançant la Rosa, les passades eleccions, la nova 
composició del nou ajuntament, les vacances de l'estiu i les 
festes quinquennals així ens ho han portat. .. , i és de tot això del 
que avui us parlaré. 

de les mocions que vàrem presentar i que foren aprovades per 
unanimitat, en el torn de control de l'equip de govern, entre 
altres, vàrem fer una mica de balanç de les quinquennals ... , 
aquí en van unes quantes. 

Primerament, desitjo de tot corque les vacances haiguen 
estat profitoses per a tothom, que el retrobament en la vostra -
feina hagi estat amb el cos i la ment disposats per reemprendre 
el dia a dia durant un any més, i per suposat que aquestes -
festes quinquennals haiguen estat plenes d'alegria i que 
haguéssiu xalat de debò. 

Falta d'una campanya de promoció prèvia de les Festes 
Quinquennals. 
Falta de campanya prèvia de sensibilització a la gent 
d'Ulldecona de les Festes Quinquennals. 
Molt mala planificació dels espectacles (nit de Rock, 
Manacor, etc.) 
Sensació continua de improvisació, (anuncis als bous, 
canvis, etc.) 
Tracte poc bo al nostre pregoner. 
Problemes amb les entitats,(Banda, Gegants i Grallers, 
Mestresses, Grup de Grups, etc.) 

De les passades eleccions, què us puc dir? Solament 
que, malgrat tot, tornem a ésser la llista més votada per tot el -
poble i això ens omple d'orgull i ens encoratja a seguir en la -
tasca que ja estàvem portant a terme dintre de la nostra feina 
en el consistori. Aquesta es una petita mostra de les mancances que 

han estat presents en les festes d'aquest any. Esperem i 
desitgem que, pel bé de tot el poble i Barris siguin les últimes. 
l, si més no, ja hi serem nosaltres pera recordar-los tot el que 
hauran fet malament. 

De la nova composició que té avui l'ajuntament us diré 
que hi ha, tal com havíem anunciat, el mateix pacte que varen 
fer ara fa quatre anys, i per tant el nostre grup tornem a estar 
en la oposició, però us asseguro que tornarem a treballar per 
que la nostra tasca, a més del control que seguirem portant a 
terme sobre l'equip de govern, sigui profitosa per a tot el poble 
i els barris d'Ulldecona. 

Us saluda de nou i espera retrobar-vos en cada Rosa. 

Miquel Fusté 
Ja hem començat la nostra feina, i del darrer ple, a més 

6---------------

Ensenyament, ensenyament i ensenyament 
El proper 17 d'octubre anirem a votar per elegir els 

membres del nou Parlament català i, pere tant, el proper 
President de la Generalitat de Catalunya. Hem d'anar-hi 
tots, perquè hi ha coses tan fonamentals com sanitat i 
educació que depenen exclusivament del govern d'aquí ja 
que Catalunya té transferides totes les competències en 
aquestes matèries. 

Tothom sap que avui el futur dels països depèn de 
la força del seu capital humà. Catalunya no és una 
excepció. El principal esforç que hem de fer , 
col·lectivament, és el de créixer en formació: millorar el 
sistema educatiu, garantir una bona formació professional 
i superior, vincular més les nostres universitats amb els 
sectors productius i assumir un compromls de finançament 
de la recerca científica i tecnològica. 

Durant anys hem escoltat aquestes reflexions. El 
govern de CiU les ha pronunciat tot sovint, però s'ha 
quedat només en això, paraules. Ells diuen que som 
pioners en l'aplicació de la reforma educativa, però el cert 
és què: . 

El Pla d'Inversions per a la construcció de centres no 
s'acompleix. 
Més del 50% de les obres compromeses no han estat 
adjudicades. Aquest fet provoca que en més de 200 
centres públics els alumnes estiguen en barracons o 

Moltes preguntes ... 
La gent d'Ulldecona s'ha de fer moltes preguntes. 
Començant per les més ambigües, ens hauríem 

de preguntar que com és possible que no siguem la capital 
de la comarca, quan ho teníem tot a favor fins el dia que 
aquestes es van anomenar i, aleshores, vam haver 
d'abdicar en favor d'Amposta. 

Més recentment, i traslladant-nos als dies d'ara, 
ens hauríem de preguntar el perquè a La Sénia tothom té 
feina, mentre a Ulldecona ens hem de desplaçar molts 
"falduts" a les localitats veïnes per, dient-ho de la manera 
més planera po.ssible, guanyant-nos el pa. 

l si alcem el cap, per veure on anem a parar, ens 
hauríem de preguntar, i alhora preocupar per què els joves 
amb carrera (i crec que Ulldecona compta amb una 
quantitat significativa i proporcionalment elevada en 
comparació a altres localitats) un cop acaben ja no tornen 
al poble, es busquen o es troben la vida fóra de la seva 
terra, lluny de "la colla". 

Tres preguntes, tres pinzellades d'Ulldecona. Però, 
realment, és així? 

Els "falduts" no s'ho pregunten i, és clar, tampoc 
s'ho responen. l la realitat és aquesta. Però no són els 
"falduts" els que s'ho han de preguntar, no o millor dit, no 
són els que han de respondre, sinó que és l'ajuntament el 
que s'ho hauria de preguntar, s'ho hauria de respondre i, 
això si, ho hauria d'arreglar. 

Però potser falta el més important: la il·lusió de la 
gent. 

Ara em ve al cap el dia de les "carrosses": el que 

aules provisionals i que 47 Instituts s'hagin hagut 
d'emplaçar en mòduls prefabricats. 
Els recursos per a l'ESO han estat insuficients i la 
manca de recursos s'ha vist agreujada per la 
fragmentació de les assignatures troncals la qual cosa 
ha comportat moltes dificultats. 
També cal connectar millor l'educació Primària amb 
la Secundària. 

Per solucionar tots aquests problemes Pasqual 
Maragall proposa entre altres coses: 

M.L. 

Iniciar un procés de reconeixement de competències 
educatives als ajuntaments. Es transferiria la gestió 
de l'Educació Infantil i Primària, reservant per a la 
Conselleria les funcions específicament directives 
en tots els nivells del sistema educatiu: regulació, 
ordenació, planificació global, avaluació, 
finançament, professorat, inspecció, polítiques 
compensatòries · i reequilibris. 
Per un govern progressista com el de Pasqual 
Maragall la prioritat seria lo públic sobre lo privat i 
es potenciaria especialment la qualitat en l'Educació. 

carrosses, la veritat, no n'hi havia ñi la meitat de les que 
havien de ser. No en té ganes la gent de fer carrosses? No 
té diners per fer carrosses? No té il·lusió? És també 
l'ajuntament el que ha de posar les condicions per fer 
carrosses, perquè a més de donar diners per fer-la, les 
entitats tindran ganes de fer-ne i totes les carrosses juntes 
donaran la il·lusió que fa falta al poble. 

Estem .en el punt d'inflexió i no hem d'oblidar que 
avui Ulldecona està preparada, però no sabem si ho 
estarà demà. 

L'ajuntament té tres a'nys per començar a fer una 
tasca que, des de que està "el nou equip de govern" encara 
no ha donat resultat, i l'ajuntament és també el que ha 
d'acabar de convèncer als "falduts", ja que després de 
quasi cinc anys encara no ha convençut ni als propis 
votants . 

l potser ja són massa coses per un ajuntament, on 
des del moment en que hi ha tanta dispersió ideològica, o 
tant de partit, les juntes s'allarguen fins a l'etern:tat i el que 
hauria de ser un "sí" pel poble és converteix en una llarga 
i tensa discussió de contradiccions. 

l, mentrestant la Sénia, que no té autopista ni tren, 
puja a base de fàbriques de mobles i, cada any, els 
estudiant~ "falduts" que acaben carrera veuen claríssim 
que la· feina que no existeix aquí la trobaran allí. .. 

PD: Des d'aquí una salutació i un respecte total a 
tots els seniencs, el nostre mirall ... 

havia de ser l'aperitiu és va convertir en la correcta i única Un jove que pensa i opina ... 
distracció d'aquella tarda: la desfilada dels gegants. De 
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